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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE LA JUNTA PERMANENT 
PROVISIONAL DE LA FACULTAT DE BIOCIÈNCIES, CELEBRADA EL 12 
DE DESEMBRE DE 2006.  
 
 
A Bellaterra, a les 12:07 hores del dia 12 de desembre de 2006, es reuneix la Junta 
Permanent Provisional de la Facultat de Biociències, en la seva segona sessió ordinària i 
sota la presidència del Sr. Degà, actuant de fedatari el Secretari de la Facultat i amb 
l’assistència dels següents membres de a Junta:  
 
Aguadé Bover, Jaume 
Arús Caraltó, Carles 
Barbé García, Jordi 
Carrassón López de Letona, Maite 
Contreras, Rafael 
Creus Capdevila, Amadeu 
Ferrer, Pau 
Mallorquí Graupera, Montserrat 
Martí Roca, Esther 
Martínez Alonso, Maria Ramos 
Molinero Egea, Amàlia 
Navarro García, Maite 

Nogués Bara, Victòria 
Nogués Sanmiquel, Carme 
Parés Casasampera, Xavier 
Pechoabierto Saorín, Carme 
Plana Coll, María 
Quintero Bernabeu, Maria Rosa 
Retana Alumbreros, Javier 
Rodrigo Domínguez, Anselm 
Roure Nolla, Joan M 
Santa-Cruz Alemán, Maria Carmen 
Velázquez Henar, Maria Antonia 
Vendrell Roca, Josep 

 
 
Amb l’ordre del dia següent:  
 
1. Aprovació, si s'escau, de l'acta de la sessió anterior. 
2. Informació de l'equip deganal. 
3. Proposta de nomenament de doctor honoris causa. 
4. Creació de la Comissió d'Economia i Serveis. 
5. Aprovació, si s'escau, de la proposta sobre l'organització de la primera fase dels nous 
espais de laboratoris docents de la Facultat de Biociències. 
6. Afers de tràmit. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Prèviament i com que hi ha quorum suficient (24 persones), es demana un canvi en 
l’ordre del punt 3 de l’ordre del dia, per tal de permetre votar a alguns professors que 
tenen classes i han d’absentar-se més tard i que no ho podrien fer d’altra manera. 
S’accepta avançar la discussió i votació del punt 3. 
 
 
3. Proposta de nomenament de “Doctor Honoris causa” 
 
Es comenta que s’ha parlat amb el Gabinet Jurídic de la UAB, que considera correcte 
l’avançament de la votació que es proposa i es farà pel procediment d’una votació 
oberta. 
 
Aprofitant l’Any de l’Evolució, es proposa una persona molt relacionada amb el tema. 
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El Degà fa un resum del curriculum de la Dra. Lynn Margulis i de les relacions 
d’aquesta professora i investigadora amb la nostra Universitat i expressa que considera 
que es compleixen tots els mèrits i requeriment per ser anomenada Dra. Honoris Causa. 
També informa que s’ha posat a disposició dels assistents el seu “curriculum” complert, 
per tal que pugui ser consultat per les persones interessades. 
 
Es realitza la votació. El recompte es realitza en finalitzar la Junta i dóna el resultat de 
24 vots favorables, 0 vots negatius i 0 vots blancs o nuls. En vistes al resultats obtinguts 
s’acorda trametre la sol·licitud al Rectorat. 
 
Finalitat aquest procediment, es segueix amb l’ordre del dia tal com estava establert. 
 
 
1. Aprovació, si s’escau de l’acta de la sessió anterior 
 
S’aprova per assentiment 
 
 
2. Informació de l’equip deganal 
 
Informe de la reunió amb l’Equip de Govern de la UAB celebrada el 5 de Desembre: 
El MEC està tancant els esborranys de les directrius generals de les Grans Branques de 
Coneixement en les que s’agruparan els plans d’estudis nous. Sembla que el MEC no 
està en contra d’ampliar el nombre de branques. 
 
El MEC es manté ferm sobre els 240 crèdits com a durada dels estudis de Grau. 
 
En principi, els 60 crèdits “comuns” sembla que seran més aviat un seguit de 
recomanacions i que gaudiran d’una sensible flexibilitat per part de les Universitats. 
 
El MEC ha explicitat que no farà sortir al BOE cap tema de plans d’estudis fins que no 
s’hagi aprovat la LOU (finals primavera). 
 
Els Màsters Oficials passaran a dir-se Màsters Universitaris 
 
Elecció dels 6 representants dels Degans a la nova Comissió d’Afers Acadèmics. Del 
nostre àmbit aniran el Degà de la Facultat de Ciències i el Director de l’ETSE. 
 
Es preveu que al proper curs 2007-2008 es pugui implementar la signatura electrònica 
d’actes que faci innecessari acudir a les gestions acadèmiques dels Centres 
 
Properament ens enviaran, als Centres, un Document sobre possibles formes per 
implementar el Pla d’acció per a la igualtat entre dones i homes en la docència 
quotidiana. Demanaran voluntaris per implicar-se en el seu desenvolupament. 
 
Estat de les obres (Reunió amb Vice-Rectors d’Economia i Projectes Estrategics i 
després amb Cap d’Arquitectura i Manteniment): 
Referent als mòduls prefabricats en el “porxo annex al bar”. Disponibilitat prevista dins 
la primera quinzena de febrer (espais per Geologia, Matemàtiques, Menjador PAS/PDI i 
espai estudiants) 
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Finalització de l’acondicionament dels antics espais Enginyeria Química i trasllat de 
Biologia Cel·lular. Previsió d’ambdues coses per la primera quinzena de febrer. 
 
Inici de les obres de l’espigó C2 parell: finals febrer – principis març. 
 
Laboratori de pràctiques C2/137. Tant bon punt s’hagi trobat un espai alternatiu per a 
les pràctiques, es procedirà a la instal·lació d’un sistema d’extracció que ajudi a eliminar 
l’excés detectat de diòxid de carboni. S’ha previst fer la intervenció corresponent en 
acabar el primer quadrimestre, al gener de 2007. 
 
Obres de remodelació de l’espai dels deganats. Hi ha la previsió d’iniciar-les la setmana 
de l’11 al 15 de desembre. La previsió de la durada és de tres mesos.  
 
Agrupació de concursos d’obres. Per tal d’escurçar terminis i de racionalitzar la feina, 
es pretén poder treure la publicació de diversos concursos d’obres a la vegada: C5 
senars, C1 senars, C3 senars, C1 parells i C7 parells. Restaria pendent la reforma de la 
C2 senars, perquè es troba afectada pel SRMN. 
 
Laboratoris integrats C5 senar. L’inici s’ha previst cap a novembre de 2007, amb una 
durada aproximada d’un any. Aquestes obres afectaran un espigó d’aules i caldrà 
preveure espais alternatius per a la docència programada en aquest espigó. Caldrà tenir 
una proposta del que s’inclou en el seu interior, aproximadament al maig del 2007. 
Durada possible de les obres: 15 mesos. S’han fet les gestions pertinents, amb els Vice- 
Rectorats de Qualitat i Economia, per garantir la disponibilitat de l’aulari J pels propers 
6 anys. 
 
Edifici “DURSI”. Ha quedat aturat per manca de recursos, ja que el MEC ha denegat el 
“parquetazo” corresponent. A part de tornar a demanar aquest “parquetazo”, es podria 
fer el tancament de les plantes i si els destinataris, com ara el IEEC, poden assumir el 
condicionament i l’adequació, s’hi podrien instal·lar. Quant a l’ICTA, que també tenia 
previst el canvi a aquest edifici, existeix la possibilitat de reubicar-lo a unes noves 
instal·lacions previstes a prop del Parc Tecnològic, a l’altra banda de l’autopista, 
juntament amb d’altres instituts de recerca (Neurociències). 
 
Espai Soterrani. Les empreses de serveis que ara es troben instal·lades en aquests espais, 
possiblement els puguin alliberar cap a febrer/març de 2007. Hi ha previst el trasllat del 
laboratori de làmines primes de Geologia. L’espai que deixi aquest laboratori es 
destinarà a docència. 
 
Adaptació de la sala d’estudis Sud. No s’ha pogut realitzar aquesta obra per manca de 
disponibilitat econòmica. S’haurien d’iniciar els treballs d’adaptació per ubicar-hi un 
laboratori de microscopis de Geologia (actualment situat dins de les dependències de 
Bioquímica) cap a febrer/març de 2007. És important que a setembre de 2007 estigui 
acabat i disponible per a les pràctiques del nou curs. 
 
CRM. Amb motiu del canvi de direcció del Centre de Recerca Matemàtica, es pot 
començar a parlar d’un possible un acord per a l’expansió d’aquest Centre i pel 
finançament d’una part de les obres de creixement de la Facultat de Ciències, tal com 
s’havia acordat amb l’anterior Director. 
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Accés Sud. S’ha demanat l’activació de la realització del projecte d’urbanització 
presentat per aquest accés, per tal d’acomplir el compromís contret de reforma,  
sanejament i millora d’aquesta zona. 
 
Negociacions amb Gerència per aconseguir l’estructura de la Gestió Académica de la 
Facultat de Biociències:  
L’administradora de l’Edifici informa de la proposta feta a Gerència, sobre la 
composició de la Gestió Acadèmica de la Facultat de Biociències i dels possibles 
“timings” per aconseguir-la. En principi la proposta va ser acceptada per la Vice-
Gerència de Recursos Humans, encara que tenia que ser aprovada per l’Equip de 
Govern i consultada als Agents Socials. 
 
Nou Reglament de la Facultat de Biociències:  
La Comissió encarregada de l’elaboració d’una proposta ja ha començat els seus 
treballs. La professora Maite Carrassón ha fet una anàlisi comparativa entre els 
reglaments d’altres Facultats. La Comissió ha adoptat com a document de treball base, 
l’antic Reglament de la Facultat de Ciències i el Reglament Marc elaborat per la UAB. 
 
Web:  
Es disposa d’una “còpia clon” per anar-hi introduint continguts. Un fotògraf, enviat per 
l’Àrea de Comunicació, ha realitzat el reportatge que il·lustrarà la Web. S’està a l’espera 
de poder fer un curs per aprendre el funcionament del gestor de continguts, que serà 
l’eina de treball sobre la web. 
 
Any de l’evolució:  
Es continua desenvolupant tal com estava programat, amb força assistència en els actes 
realitzats.  
 
Programa Argó: 
S’ha recollit la proposta de l’ICE i del Responsable de la Coordinació amb els estudis 
de batxillerat, per dur a terme activitats de reciclatge y sessions practiques per a  
professors de secundaria, així com activitats per a estudiants, dins del marc del 
programa ARGÓ.  
 
Altres informacions: 
S’ha enviat a tots els membres de la Junta Permanent un PDF, que està penjat a la Web 
del MEC, i en el que es recullen (segons ells) les respostes a les preguntes més freqüents 
que els hi formulen sobre el nou disseny dels plans d’estudis. 
 
En finalitzar la informació de l’equip Deganal, es produeixen diverses intervencions: 
 
El professor J. Aguadé demana aclariments sobre el concurs públic de totes les espines 
que sortiran a concurs públic. 
 
El professor R. Marcos fa un comentari sobre la Gestió Acadèmica de Biociències i la 
partició de la Facultat. 
 
El Gestor Acadèmic, R. Contreras, informa que per la nova Gestió Acadèmica hi haurà 
incorporació de persones i el nomenament de responsables i que s’està treballant amb 
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una visió continuista, per això es va fer una determinada proposta de dotació de places. 
A la vegada, ell mateix,  demana aclariments sobre el que representarà la signatura 
digital. 
 
La professora A. Molinero demana informació sobre el que representarà el canvi dels 
noms dels Màsters. Semblaria que les comunitats autònomes serien les que decidirien 
quins d’aquests Màsters serien subvencionats. 
 
 
4. Creació de la Comissió d'Economia i Serveis 
 
Possiblement cap a principis de gener tindrem un nou pressupost i, malgrat que no 
tindrem encara el Reglament de la Facultat aprovat, s’haurà de poder treballar amb el 
pressupost i aprovar-lo. Fins ara hi havia un model de repartiment que s’aplicava 
automàticament. La Comissió d’Economia hauria de decidir si es segueix amb aquest 
model o es fa alguna modificació.  
 
Proposta de composició de la nova Comissió d’Economia i Serveis de la Facultat de 
Biociències: 
 

Josep Vendrell   Vicedegà d’Economia i Serveis 
Maite Carrassón   Directora Departament de BABVE  
Lluis Tort  Director Departament de BCFI  
Imma Ponte   Delegada del Coordinador d’Unitat de Biociències del DBQBM 
Montserrat Llagostera Directora Departament de GiM  
Javier Lafuente   Director Departament d'EQ  
Joan Orobitg  Delegat del Director Departament de Matemàtiques  
Amalia Molinero  Coordinadora de la Titulació de Biologia 
Maria Plana  Coordinadora de la Titulació de Bioquímica 
M. Victòria Nogués Coordinadora de la Titulació de Biotecnologia 
Esther Martí  Administradora de Centres 
--   Representant del col·lectiu d’estudiants  

 
 
La professora A. Molinero fa l’observació que hi troba a faltar representants del Dept. 
de Química 
 
El prof. R. Marcos fa l’observació que, pels representants dels estudiants, s’hauria 
d’aprofitar els estudiants que han estat elegits en la darrera elecció i insisteix en la 
necessitat de tenir en compte als estudiants de 3r cicle. 
 
S’aprova, per assentiment, la composició de la Comissió 
 
 
5. Aprovació, si s'escau, de la proposta sobre l'organització de la primera fase dels 
nous espais de laboratoris docents de la Facultat de Biociències 
 
El Degà procedeix a explicar el punts més importants del document de la proposta 
d’organització d’espais, que s’ha fet arribar a tots els membres de la Junta Permanent. 
 
L’objectiu final de la proposta es assolir que totes les Unitats que ho desitgin exportin 
els seus espais de docència pràctica a l’exterior de les seves instal·lacions. 
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• Es preveu que els espais nous de l’espina C5 senar continguin uns 5 laboratoris de 80-
90 m2. 
• Durant un mínim d’un curs, i coincidint amb les obres de la planta C5s3, els nous 
espais hauran d’hostatjar, com a mínim, un laboratori de Química. 
• Es prioritza: (a) el desplaçament de pràctiques de primer cicle a espais comuns; (b) 
l’alliberament d’espais a Unitats que tinguin en l’actualitat més d’un laboratori docent a 
dins. 
• En el moment que la docència de Química alliberi el laboratori de l’espina C5s1, 
s’allotjaran en aquesta espina instal·lacions de la Unitat d’Antropologia. 
• En totes les zones en les que es realitzin obres, per ubicar laboratoris relacionats amb 
la docència dels Departaments adscrits a la Facultat de Biociències, es contemplarà la 
construcció d’equipaments comuns com magatzem, sales de màquines i de preparació 
de mostres, etc. 
 
La proposta es resumeix en dos fases d’actuació:  
Primera fase (en acabar les obres d’espina C5s1, l’inici de les quals està previst que 
tingui lloc durant 2007). Segona fase (remodelació de la planta tercera de la Torre C5s i 
de l’espina C2s-1; està previst que l’inici d’aquestes obres tingui lloc durant 2008). 
 
La professora A. Molinero exposa el tema del laboratoris integrats de la torre C2. Es 
tracta de dos laboratoris de Biologia que estan en condicions molt deplorables i que 
s’haurien d’arreglar. A la vegada, es pregunta qui coordinarà i optimitzarà la utilització 
dels espais i demana que no treguin competències als actuals responsables. Planteja la 
possibilitat de demanar un laborant gestor i que no es traslladi al Deganat una tasca que 
s’està fent bé. Igualment, explica la no conveniència de cedir els laboratoris pel 
Programa Argó, ja que durant es mesos de juny i juliol els laborants posen a punt els 
laboratoris i el material; aquest va ser el motiu que va considerar la Comissió de 
docència. Així demana que per aquest programa se’n facin càrrec les Unitats en els seus 
propis laboratoris. 
 
El professor J. Retana considera que la distribució que es proposa és un pas enrera sobre 
la titularitat general dels laboratoris integrats. 
 
El Professor J. Aguadé considera que el document que es debat és complicat i difícil de 
comprendre i demana si no hauria de passar per una Comissió de seguiment? 
 
Per part de l’equip deganal, es manifesta que s’està d’acord en la creació d’una figura 
d’un gestor dels laboratoris i que la seva voluntat és la de no modificar res del que 
actualment funciona correctament. Pel que fa al Programa Argó, l’equip deganal 
considera que hi ha una pressió, per part del Rectorat, en tot el tema d’ensenyament 
secundari i que s’ha decidit fer-ne cas i s’intentarà donar resposta a aquesta demanda 
social. 
  
El professor Anselm Rodrigo exposa que el Programa Argó és un programa que 
funciona amb professors Contractats i demana que es valori convenientment i que es 
controli d’una manera efectiva. 
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En finalitzar totes les intervencions, es procedeix a l’aprovació del document. S’aprova, 
per assentiment, la proposta sobre l'organització de la primera fase dels nous espais de 
laboratoris docents de la Facultat de Biociències. 
,  
 
6. Afers de tràmit 
 
Informe de propostes de tribunal. Es proposa un tribunal de proves de conjunt per Edgar 
Garcia Soto. Llic. Biologia. 
 
Es proposa el reconeixement de crèdits de lliure elecció per 7 activitats realitzades per 
l’Acadèmia de Ciències Mèdiques i de la Salut de Catalunya i Balears. 
 
S’aproven, per assentiment, ambdues propostes. 
 
 
7. Torn obert de paraules 
 
Es comenten els problemes de vandalisme sobre les pantalles de les aules i la necessitat 
de motivar positivament als alumnes sobre aquest problema. l’Administradora de 
Centre, Esther Martí, explica aquesta problemàtica i diu que es posarà un interfono, amb 
codi, per comunicar les espines d’aules amb la consergeria. 
 
La professora M. Carmen Santa-Cruz eleva una queixa sobre la distribució d’aules dels 
exàmens de febrer. Es proposa que trameti un e-mail detallant aquesta problemàtica i es 
veurà el que és possible de fer. 
 
Sense més temes a tractar, s’aixeca la sessió a tres quarts de dues de la tarda. 
 
Bellaterra (Cerdanyola del Vallès),  a 12 de desembre de 2006. 
 
 
Vist i Plau 
Degà:        Secretari: 
 


